
 
4. oktober 2022  

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. I foråret 2018 henvendte Skattestyrelsen sig til Arktisk Kommando for at øge 

samarbejde omkring kontrol af fartøjer, hvor sejlskibe der sejler ind til 

grønlandsk farvand også blev medtaget. Hvad er status for dette arbejde? 

2. Skattestyrelsen samt deres samarbejdspartner der arbejder spredt ude på 

kysten (Tusass uden for Nuuk by), foretager undersøgelser af sejlskibe der har 

meldt deres ankomst direkte fra udlandet; har man konfiskeret euforiserende 

stoffer fra sejlskibe der anløber grønlandske havne?  

a. Hvis det er sket, hvor mange konfiskationer er der blevet foretaget i 

2019, 2020 og 2021?  

3. Når sejlskibene forlader grønlandsk farvand, undersøger man dem for 

eventuelle værdier der bliver taget med ud af Grønland, herunder sten eller 

andre værdier?   

4. Hvor mange forventede skibsanløb med bestemte tidspunkter har 

havnemyndighederne straks videregivet til skattemyndighederne, samt 

indrapporteret ikke anmeldte skibsanløb til skattemyndighederne? 

a. Hvor mange anløb af sejlskibe har havnemyndighederne rapporteret i 

årene 2019, 2020, 2021 samt for i år?  

 

b. Hvor mange sejlskibe har anløbet vore havne i år?  

c. Hvor mange har tilbragt vinteren her i landet? 

5. I 2018 havde man planer om at forøge toldere (3 toldere og en kontoransat); 

agter Naalakkersuisut øge bevillingen til øget kontrol af sejlskibe der sejler 

ind i vore farvande? 

a. Vil man øge antal af toldere i forbindelse med øget kontrol? 

(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 



 
For at få yderligere oplysninger om kontrolindsatsen af de sejlskibe der sejler ind og ud af vore 

farvande, fremsætter jeg et § 37 spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Jeg mener at der skal være et større kontrol af de sejlskibe der anløber vore havne. I sommers 

da vi var i bygden Kangerluk, var der en borger der spurgte ind hvor stor kontrollen var af disse 

fartøjer. De ved end ikke hvad de laver i området omkring Kangerluk. 

Jeg fremsender mine ovenstående spørgsmål som jeg anser for nødvendige. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


